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Zajedno za novi život, o značaju transplantacije širom Srbije 

U nameri da ukaže na značaj doniranja organa, udruženje "Zajedno za novi život" pokrenulo je kampanju 

u toku koje će obilazati gradove u Srbiji kako bi građanima ukazali na značaj transplantacije. 

Za Slavicu Obradović iz Beograda i njenu porodicu, svaki dan je borba u protekle četiri godine, koliko 

čeka na novu jetru. Kao potencijalni primalac pozivana je tri puta, ali su organe dobijali pacijenti kojima 

je tada zdravstveno stanje bilo ugroženije. Pozivu lekara i dalje se nada. 

"I dan danas, svaki put se nadam da je to taj put – sad sam ja na redu, a onda vidim da je neko drugi. 

Međutim, i dalje sam uverena da će zazvoniti telefon i reći: ponovo dođi u Urgentni centar, imamo organ 

za tebe", priča Slavica. 

Mladen Todić, predsednik Udruženja "Zajedno za novi život", dobio je šansu za novi život, zahvaljujući 

velikoj humanosti porodice koja je izgubila svog najbližeg. 



U Urgentnom centru u Beogradu, pre dve godine transplantirana mu je jetra. 

"Osim toga što mi je, naravno, kao i svakom pacijentu koji je transplantiran produžen život, meni je život 

učinjen i kvalitetnijim, sadržajnijim i promene koje su se desile nakon toga u ove dve godine unazad su 

ne samo za mene neverovatne već i za celu moju okolinu", kaže Mladen. 

Iako su prema novom zakonu svi potencijalni donori, transplantacija se ne radi bez saglasnosti porodice. 

Zbog toga je udruženje "Zajedno za novi život" i pokrenulo inicijativu u nameri da ukaže na to da 

gašenjem jednog života nekoliko drugih može da se spasi, kao i da je, prema statistici, veća šansa da 

ljudima organ zatreba nego da budu donori. 

 

 

Zdravstveni centar u Vranju dobio novi hirurški blok 

 

VRANjE  - Zdravstveni centar u Vranju dobio je danas novi Hirurški blok, u čiju zgradu i opremu je 

uloženo devet miliona evra, a nivo zdravstvenih usluga građanima tog okruga zaokružen i unapređen. 

Hirurški blok otvorio je predsednik Srbije Aleksandar Vučić, koji je uoči tog događaja rekao da je to veliki 

dan za zdravstveni sistem juga Srbije. 



Vučić je istakao da je cilj vlade da sačuva zdravstveni sistem, jer je to, kaže, suština društvenog standarda 

i opstanka. 

Nova zgrada Hirurškog bloka projektovana je još 2004, dve godine kasnije započeta je gradnja, ali se u 

međuvremenu stalo sa realizacijom projekta. 

Ka Zdravstenom centru u Vranju, prema rečima direktorke te ustanove Ljiljane Antić, gravitira 300.000 

stanovnika Pčinjskog okruga i Kosovskog Pomoravlja iz Raniluga, Gnjilana, Kosovske Kamenice... 

Hirurški blok, kako je rekla za Tanjug, ima oko 6.000 kvadrata, osam operacionih sala, 76 kreveta, 

intenzivnu negu sa 12 kreveta i potpunim monitoringom, urgentnu medicinu takođe sa 12 kreveta. 

Na tom prostoru su pre obnove bili neuslovni objekti, poput paviljona, pa su pacijenti zbog različitih 

pregleda morali da izlaze iz jednog u drugi objekat.Izgradnja zgrade od šest spratova, u kojoj je Hirurški 

blok, koštala je 7,5 miliona evra, od čega je Ministarstvo zdravlja obezbedilo 4,3 miliona evra, a EU 3,2.Za 

opremanje bloka najsavremenijom medicinskom opremom koja podrazumeva i centralnu sterilizaciju, 

izdvojeno je dodatnih 1,5 miliona evra.Blok će od sutra ući u fazu probnog rada i primiti prve 

pacijente.Svečanosti prisustvuju i ministar zdravlja Zlatibor Lončar i evrointegracija Jadranka Joksimović, 

gradonačelnik Vranja Slobodan Milenković i čelnici te zdravstvene ustanove, prenosi Tanjug. 

 

 



Novo prijemno odeljenje u Kliničkom centru Vojvodine 

Klinički centar Vojvodine od juče ima novo prijemno odeljenje, na kojem svi pacijenti otvaraju istoriju 

bolesti kada dolaze na bolničko lečenje. 

Do sada je prijemno odeljenje  bilo u malom prostoru na ulazu u bolnički kompleks, a sada je napravljen 

novi objekat, pored Poliklinike. 

- Prijemno odeljenje u starom objektu  bilo je nefunkcionalno, sa strmim stepeništem i bez prilaza za 

invalide, a taj prostor nije mogao da se uredi. Sada imamo nov objekat, na samom ulazu u Klinički 

centar, sa boljim pristupom. Prijemno odeljenje napravljeno je na mestu starog objekta koji je uklonjen, 

što je dosta koštalo, pa je ukupna cena radova 12 miliona dinara - kazao je direktor Kliničkog centra 

Vojvodine profesor dr Petar Slankamenac i napomenuo kako će nakon uvođenja kliničkog informacionog 

sistema, koji se planira za iduću godinu, na prijemnom odeljenju proraditi i elektronski nalozi od 

prijemnog odeljenja ka klinikama. 

Novi objekat ima 140 kvadratnih metara, a u jednom delu je i stara telefonska centrala. Napravljena je 

prostrana čekaonica sa stolicama, a za pacijente postoje i dva toaleta, što ranije nije bilo. Istorije bolesti 

otvara troje službenika, umesto kao ranije dvoje, a od ujutro do podneva 65 osoba prijavilo se za 

bolničko lečenje. Profesor Slankamenac podsetio je juče i na sve što je urađeno u ovoj godini u najvećoj 

pokrajinskoj bolnici i rekao da su sređene zelene površine, parkinzi, uređena dva parka, postavljeno 50 

klupa, 60 odsto objekata priključeno je na gradsku toplanu i rekonstruisane su brojne klinike. 

- Godišnje imamo 500.000 polikliničkih pregleda, a oko 50.000 hospitalizacija. Od kako su sazidani 

objekti, a to je 50 i 60 godina, nisu sređivani. Krenulo se od kuhinje u kojoj se dnevno spremi 4.500 

obroka, a posle 15 godina rekonstruisan je deo Klinike za infektivne bolesti, što će se nastaviti od 

januara. Završena je obnova dela Betanije, a za dve nedelje će biti završena i rekonstrukcija Klinike za 

ortopediju. U januaru počinje sređivanje sudske medicine, koja je u lošem stanju, a potom i abdominalne 

klinike, rehabilitacije, neurologije, psihijatrije, kao i Poliklinike, koja nije sređivana od kako je napravljena 

pre 30 godina. Biće obnovljene i klinike za interne bolesti, plastičnu hiurgiju, maksilofacijalnu, 

neurohirurgiju, oftalmologiju, vaskularnu hirurgiju, anesteziju i Očna klinika - naveo je dr Slankamenac i 

napomenuo kako će time biti zaokruženi građevinski radovi. 

Počele javne nabavke za lamele B i C 

- Počele su javne nabavke za radove u lamelama B i C, te se nadamo da će u 2019. godini početi i radovi. 

Kada lamele budu završene, imaćemo nov prostor, više postelja i operacionih sala, kao i bolje 

dijagnostičke mogućnosti - istakao je dr Slankamenac.Tokom godine nabavljena je i brojna oprema, 

među kojima su angio-sala u Urgentnom centru, dva CT aparata, četiri rendgena i pet ultrazvukova. 

Kupljena je oprema za ORL, laparoskopski i endoskopski uređaji, mikroskop za neurohirurgiju, aparat za 

mikrotalasno skidanje tumora na štitnoj žlezdi, aparati za anesteziju i brojna druga savremena oprema. 

Slankamenac je naveo i da je obnovljen vozni park, te su vozila koja su iznajmaljivana zamenjena i sada 

imaju četiri nova vozila, dva nova reanimobila i tri polovna vozila, 

- Uvedene su nove tehnologije i radi se transkranijalna magnetna stimulacija na Klinici za psihijatriju, kao 

i mikrotalasna ablacija tumora štitne žlezde. Uvedena je i telemedicina, koja se za sada koristi u lečenju 

moždanog udara, a planira se nastavak umrežavanja sa drugim bolnicama u Pokrajini, za zbrinjavanje 



svih bolesnika u Vojvodini - istakao je dr Slankamenac i dodao da su kupljeni dušeci za bolesničke 

krevete, kao i da je nabavljena nova mašina za pranje, sušenje i peglanje veša, kojeg svakoga dana ima 

četiri i po tone. 

- Ove godine primljeno je 46 lekara i 198 medicinskih sestara, i to je možda najveći uspeh u ovoj godini. 

Za pet godina ovi lekari biće specijalisti. Iz Kliničkog centra ove godine otišlo je 26 lekara, u penziju ili 

privatnu praksu, a niko ove godine nije otišao u inostranstvo. To je sada pozitivan trend i u plusu smo za 

20 doktora, što do sada nije bio slučaj - kazao je dr Slankamenac i dodao kako se nada da će i naredne 

godine biti nastavljen takav trend. Direktor Kliničkog centra istakao je i da su ove godine dobili 

akreditaciju na sedam godina i jedini su KC u Srbiji koji ima akreditaciju na tako dug period. Centar za 

transplantaciju je reorganizovan i funkcionisaće na drugi način, a reorganizovana je i laboratorija, kao i 

rad Urgentnog centra. 

- Jedan od glavnih zadataka koji je pred nama je negovanje kolektivnog duha i odnosa između lekara, 

kao i odnosa prema pacijentima, koji uvek mogu da budu bolji - zaključio je direktor najveće vojvođanske 

bolnice. 

 

M I H A J L O V I Ć  /  

 

JEDINSTVENA U SVETU Srpska naučnica dokazala zašto vantelesna oplodnja nije uspešna u 33 odsto 

slučajeva i daje NOVU NADU ženamaP R I V A T N A  A R H I V A  



Podatak da u Srbiji oko 300.000 parova čeka na vantelesnu oplodnju krije mnogo teških trenutaka, 

sudbina i suza onih kod kojih je sve to dosad bilo neuspešno. Ipak, nijedna žena ne bi trebalo da se 

obeshrabri da se na taj način ostvari kao majka jer su upravo naši naučnici jedini u svetu dokazali 

povezanost između imunoloških promena na jajnicima i materici i onim kako se žena oseća i ta 

saznanjaja primenjuju da bi ceo postupak bio uspešniji.Najfiniji mehanizmi, međutim, ostaju ispod nivoa 

svesti, na ćelijskom su nivou, žena njih nije svesna, a bitno utiču na to da li će trudnoća da uspe ili ne. 

Evo zašto virus ne treba pregurati "na nogama" 

Naime, svaka virusna infekcija, čak i ona koju smo preležale na nogama, a koja je uticala na naš imuni 

sistem, udružena s stresom, umanjuje uspešnost vantelesne oplodnje za čak 33 odsto!Kada se to zna, 

sada lekari mogu da utiču na to tako što će jačati imunološki sistem svake žene koja ulazi u proces 

veštačke oplodnje i tako povećati uspešnost čitave procedure.Rezultati istraživanja već se primenjuju u 

praksi i, kako za "Blic" kaže autorka istraživanja dr Dragana Bojović Jović sa Odeljenja za vantelesnu 

oplodnju u GAK "Narodni front", oni se pokazuju uspešnim. 

- Faktor stresa bitan je pokazatelj koliko je žena biološki spremna da do kraja prođe kroz postupak 

vantelsne oplodnje. Utvrđeno je da stanje žene i njen stres umanjuju za 33 odsto šansu da ona zatrudni. 

Promene na nivou materice i jajnika znače da postoji problem u ženinom kontrolnom imunološkom 

sistemu. To mogu da izazovu razne virusne infekcije, kojih žene nisu ni svesne, jer su ih "pregurale na 

nogama". A ta borba organizma sa virusima ostavlja trag na našem imunitetu - objašnjava dr Bojović 

Jović i nastavlja da pokazatelj svega toga na mentalnom nivou može da bude anksioznost ili strahovi koji 

se javljaju kod žena posle svakog nesupešnog postupka.:  P R I V A T N A  A R H I V A  

Anksioznost kao pokazatelj 

- Upravo je anksioznost signal da su ženini imunološki sistemi verovatno reagovali tokom neke teške 

infekcije. Kada to svedemo na janike i matericu, koji su glavni organi za ostvarivanje trudnoće, znači da 

ona na samom početku nije imala dobar imunološki balans zbog preležane upale ili inflamacije - navodi 

ta naučnica. Kako dodaje, dokazali su u istraživanju da ako je žena u takvom stanju ušla u proces 

vantelesne oplodnje, koji je jako zahtevan i stresan za organizam, nije imala dovoljnu snagu da odoli 

svim izazovima. 

- A, glavni su rast folikula ili vrećice u jajniku u kojoj je nezerla jajna ćelija i nivo hormona koji to prate. U 

folikulu, takođe, postoje takozvane imunomaterije koje, posle oslobađanja jajne ćelije, izazivaju 



takozvanu sterilnu upalu. Ako se ona udruži sa posledicama virusne, tada nastaje jak stres za organizam i 

luči se hormon stresa - kortizol. On ne dozvoljava delovanje progesterona, hormona koji pomaže da se 

trudnoća ostvari, i dolazi do nesupeha - kaže dr Bojović Jović. 

Postoji i zdrav stes 

Kada je reč o psihičkom stresu, svaka žena ga ima pred proces vantelesen oplodnje, navodi naša 

sagovornica i dodaje: - Ali je to zdrav stres, kao, na primer, pred ispit. Poenta je da žene na samom 

početku imaju izgrađene odbrambene reakcije organizam kako bi mogle da prođu kroz, po organizam, 

stresni proces. Zbog svega toga, ova studija je pokazala jedan od važnih koraka u vrlo složenom procesu 

vantelsene oplodnje, a koji može da bude prepereka za mnoge parove da se ostvare kao roditelji - 

objasnila je ona i dodala da je uspešnost postupka vantelsne oplodnje jednak kao i u svetu i da imamo 

dobre stručnjke u zemlji, dok država sada finasira tri pokušaja.Dr Dragana Bojović Jović radila je studiju 

2012. i 2013. godine, a pre dve godine doktorirala na istu temu. 

 

 



HEROJSKI POTEZ Medicinska sestra iz Novog Sada NA ULICI SPASLA DVA ŽIVOTAN .  M I H A J L O V I Ć  /  

Barbara Negrojević Kolar, medicinska sestra, uspela je u poslednjih nekoliko nedelja da napravi dva 

podviga vredna divljenja - van dužnosti na ulici u Novom Sadu spasla je dva ljudska života. 

Barbara kaže da se samo zatekla u pravo vreme na pravom mestu, te da je više od priče o ljudskom 

altruizmu brine činjenica kako ljudi iz dobre namere, ali sa malo znanja potpuno pogrešno reaguju u 

nesrećnim situacijama. 

Prvi slučaj se desio pre nekoliko nedelja, kada je Barbara svoje dete vodila na trening, te se zatekla na 

mestu saobraćajne nesreće, kada je jedan kombi udario devojčicu. 

- Svi su se uspaničili, dete je imalo teže povrede i trebalo ga je zbrinuti i smiriti dok ne dođe Hitna 

pomoć, što sam prvo uradila. No, trebalo je smiriti i ostale učesnike nesreće, prvo da se pribere majka 

devojčice, ali i žena suvozač u kombiju koja ima kardioloških problema, a s mužem koji je vozio kombi na 

sličan način je izgubila svoje dete i bilo im je teško - kaže Negrojević Kolar. 

Hitna pomoć je, srećom, stigla za oko 15 minuta, a veštinom ove medicinske sestre izbegnuta je veća 

tragedija. 

Ono što ju je ipak tada najviše zabrinulo jesu saveti prolaznika koji su hteli da devojčici u tom stanju, 

ispostavilo se posle i sa potresom mozga, daju da jede i pije, što bi bilo pogubno. 

Drugi slučaj desio se prošle nedelje, kada se vraćala kući sa posla. Barbara je ispred Srpskog narodnog 

pozorišta naišla na jednog momka kome je pozlilo. Zatekla je drugu dvojicu mladića kako pokušavaju da 

ga podignu, nesrećni momak nije bio pri svesti i videlo se da je prilikom pada povredio nogu. 

- Postavila sam ga u sedeći položaj jer čovek evidentno nije bio u stanju da stoji. Međutim, on je dobio 

epileptični napad. Uhvatila sam ga, držala ga bočno i merila mu puls. Opet su počeli da stižu neverovatni 

predlozi prolaznika da ga podignemo, što je pogrešno, nudili su vodu, sokove, jedna žena čak i terapiju 

od svoje ćerke. Bilo je loše vreme tih dana, hitnu smo čekali pola sata, na kraju je uz mene ostao samo 

još jedan mladić, drugi su otišli. Ljudi se uspaniče u takvim situacijama, žele što pre da se izgube - 

nastavlja naša sagovornica. 

Barbara kaže da je brine to što ovakve tragedije mogu da se dese u bilo kom momentu, na ulici ili u kući. 



Ljudi bi morali da znaju kako da reaguju, kaže Barbara, ili da bar zapamte neke osnove iz prve pomoći, 

jer to nekome može da spase život. Ili za početak da znaju šta ne treba da rade. 

Potiče iz lekarske porodice 

Barbara Negrojević Kolar radi u Domu zdravlja u Ambulanti za bolesti zavisnosti u Novom Sadu. 

- Iz lekarske sam familije i te teme me prate čitav život. Već kao odrasla osoba odlučila sam da se bavim 

ovim poslom, 2012. godine i u to sam ušla čistog srca - izjavila je ona. 

 

 

Premijerka Ana Brnabić zajedno sa gradonačelnikom Loznice Vidojem Petrovićem i direktorom 

Specijalne bolnice za rehabilitaciju „Banja Koviljača“ dr Aleksandrom Jokićem otvorila „Kur salon“ 

 

Predsednica Vlade Srbije, Ana Brnabić, danas u 12 časova, u društvu Vidoja Petrovića Gradonačelnika 

Loznice i dr Aleksandra Jokića, direktora Specijalne bolnice za rehabilitaciju „Banja Koviljača“, otvorila 

rekonstruisani, čuveni restoran „Kur salon“, koji kralj Aleksandar Karađorđević podigao 1932 godine. 

 



Premijreka je naglasila da smo bilin svedoci da , u ranijjim vremenima, „ne samo što nije građeno novo 

nego nije uspevano da se sačuva ni ono što su nam preci ostavili“.Po njenim rečima, i u ovo u Banji 

Koviljači je „jdean od projekata koji je odredila Vlda na čijem je čelu bio današnji predsednik, Aleksandar 

Vučić, koji imaju viziju i za Srbiju, kao državu, kao i za sve njene građane.Vidoje Petrović, gradonačelnik 

Loznice rekao nje da je za ovaj grad, kao i za susedne sve krenulo u odličnom pravcu ekonomskog i 

sveobuhvatnog preobražaja, posle posete Aleksandra Vučića Loznici, u septemnru prošle godine, posle 

čega počinje suštinsko i veliko ulaganje i infrastrukturu, energetski sektor, zdravstvo, turizam... 

I ovaj „Kur salon“  je pokazatelj onogo kakva je Srbija danas, što je Srbija  danas, da to nije ona zemlja 

kakva je bila pre šest godina – rekla je premijerka  Srbije.-Mi gradimo novo, ali ne zaboravljamo staro i to 

je razlike između Srbije danas i pre šest godina.Staro rekonstrušemo, popravljamo i ostavljamo budućim 

generacijama u amanet.Vlada Srbije je u ovo investirala 200 miliona dinara.Ponosna sam što smo ovaj 

projekat završili.Ovo je objekat koji ne služi samo turizmu. Ovo je objekat koji je naše kulturno istorijsko 

nasleđe.Ovo je  spomenik kulture. 

 

I tek neko je bio dovoljno odgovaran,  2014. godine, a to je tada predsednik Vlade, Aleksandar Vučić, da 

ovo zdanje visoke vrednosti u svakom pogledu moramo da sačuvamo, da ga rekonstruišemo da ga 

sačuvamo za generacije koje dolaze iza nas. 

Premijerka Brnabić je rekla da predsednik Vučič svaku priliku koristi, ma gde bio, da 

predstavi  potencijale Srbije, da, pored ostalog, ukazuje na značaj Loznice i borio se i izborio da strani 

investitori to shvate i razumeju i da investiraju  u ovaj deo Srbije.Najavila je, pored ostalog, investiciju 

kineske komapnije „Mint“ od 100 miliona evra, koja će u Loznici zaposliti oko 1000 ljudi.Loznica će, uz 

to, dobiti još 1500 ranih mesta u drugim komapnijama koje stižu u ovaj kraj. 

  

„Kur salon“ je bio je sasvim oronuo, dotrajao u svakom pogledu, inventar uključujući i drevne ukrase su 

pokradeni i raznešeni.Odlučeno je da se ovaj objekat u centru banjaskog parka, koristi za potrebe 

bolnice, ali i za razvoj kongresnog turizma u ovom delu Srbije. Godinama „Kur salon“, u kom je reditelj 

Emir Kusturica snimio deo filma „Otac na službenom putu“ bio u rukama HTP „Banja Koviljača“, koje je, 

svojevremeno, podržavljeno, a potom okončalo u stečaju. 

 

Ispostavilo se da bez države nema spasa za ovo banjsko zdanje, koje je sada zasijalo u sjaju u kakvom nije 

bilo ni kakd je bilo novo, i spolja i iznutra. 

 

 

 


